
Protokół Nr LV/2023 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 5 października 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 15,00 – 16,50 

 

Ad.  1. 

Dnia 5 października 2023r. odbyło się LV-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 10 radnych, co 

stanowiło 67 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Chaba Edward, Cieślik Halina, Janik Tomasz, Piwowarczyk Karol – 

usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Dariusza Mendaka, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej 

b) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen taryfowych dostarczonej 

wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy Łączna 

c) dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody budżetu Gminy 

Łączna instrumentem płatniczym 
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d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2023-2032 

10. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia: 

a) 29 sierpnia 2023r. 

b) 8 września 2023r. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 29 sierpnia 2023r. do dnia 5 października 2023r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

 

I. Uczestniczyłem: 

30 sierpnia – w podpisaniu umowy i przekazaniu zakupionego sprzętu dla KGW                              

w Zaleziance, 

- w podpisaniu porozumienia z powiatem skarżyskim w sprawie dofinansowania remontu 

drogi powiatowej do Zaskala, 

- w komisji społecznej objazd szkół, sprawdzenie przygotowania szkół przed 

rozpoczynającym się rokiem szkolnym, 

7 września – w spotkaniu z mecenasem p. Wojciechem Czechem w sprawie kasacji wyroku 

WSA w Kielcach, 

11 września – w spotkaniu z przedstawicielami ZDP i Zarządu Powiatu Skarżyskiego                   

w sprawie bieżących remontów dróg powiatowych,  

15 września – w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego zorganizowanej przez USC 

Łączna,  

25 września – w posiedzeniu Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Łączna, 

27 września – w Rytwianach w uroczystości wręczenia promes z Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. Dla woj. świętokrzyskiego do samorządów na odnowę zabytków 

przeznaczono w tym rozdaniu 75 milionów złotych. W licznej grupie samorządów, które 

otrzymały środki na ratowanie zabytków, znalazł się projekt Gminy Łączna, który dotyczył 

udzielenia dotacji dla wniosku pn. „Wymiana pokrycia dachowego na  Kościele pw. Świętych 

Szymona i Judy Tadeusza w Łącznej”. Kwota, którą otrzymała Gmina to 1 470 000 zł.  

Dzisiaj oficjalnie ta promesa została nam przysłana, na promesie jest numer, środki są do 

wykorzystania w ciągu 12 miesięcy od otrzymania dokumentu. W pierwszej edycji tego 

programu Polski Ład Gmina otrzymała kwotę 300 tys. zł. Promesa też jest już w naszym 

posiadaniu. 

28 września – w negocjacjach z firmą ELBUDEX z Kielc w sprawie realizacji zadania 

„Budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych dla gminy Łączna”.                         

Ta realizacja była projektem, który został umieszczony poprzez Gminę Łączna w zadaniu 

które miał realizować ZGGŚ z Polskiego Ładu. W ogłoszonym przez ZGGŚ przetargu 

zgłosiły się dwie firmy, z których jedna zaproponowała cenę 2 050 000 zł, druga 3 700 000 zł. 

Termin składania ofert został wydłużony, w wyniku tego przedłużenia pierwszy oferent, który 

złożył ofertę 2 050 000 zł z powodów proceduralnych został wykluczony. Pozostała jedynie 

możliwość negocjacji ceny z drugim z oferentów. W wyniku negocjacji 28 września               

u nas w urzędzie przy udziale przedstawiciela ZGGŚ i firmy Elbudex, kwota którą ostatecznie 

zaproponowaliśmy firmie to 2 700 tys. zł. Dzisiaj otrzymałem informację, ponieważ firma 

miała 5 dni od daty negocjacji do złożenia drugiej oferty, że oferta złożona przez firmę 

Elbudex opiewa na kwotę 3 044 000 zł. W zw. z czym gmina wycofuje się z tej realizacji, 

więc cały przetarg zostaje przez ZGGŚ unieważniony. Pamiętajcie, że zadań w projekcie jest 
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11 czyli tyle ile gmin ZGGŚ. Wszystkie one oprócz naszego mogłyby być rozstrzygnięte. 

Przetarg odbędzie się ponownie. Wartość dofinansowania z Polskiego Ładu na ten cel miała 

być 1 800 tys. zł., a zatem przy kwocie 2 500 000 zł - 700 tys. zł i tak musielibyśmy do tej 

inwestycji dołożyć. Ponieważ firma dała kwotę wyższą przetarg jest unieważniony. 

2 października  – uczestniczyłem w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łączna, 

3 października – w spotkaniu ze Starostą Skarżyskim w sprawie remontu drogi powiatowej 

w Podzagnańszczu i poszerzeniu zakresu o dodatkowe 50 mb. Zakres remontu wg informacji 

z otwarcia ofert to dł. 955 m. Zaczyna się przy skrzyżowaniu drogi powiatowej do Zagórza,    

a kończy na skrzyżowaniu na ostatnim zakręcie w kierunku Zaskala. Wnioskowaliśmy żeby 

rozszerzyć to zadanie o odcinek 50 m, który jest w bardzo złym stanie technicznym. Zarząd 

Powiatu jest pozytywnie nastawiony do tego poszerzenia. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy na 2023r., 

- w sprawie przyjęcia instrukcji przyjmowania wpłat bezgotówkowych w kasie i na 

wyznaczonych stanowiskach Urzędu Gminy Łączna, 

- w sprawie powierzenia pełnienia obowiązków Dyrektora Szkoły Podstawowej w Zaleziance. 

Panu Sławomirowi Tofilowi. Jest to nauczyciel dyplomowany z Kielc z 28 letnim stażem 

pedagogicznym i ukończonym kursem zarządzania oświatą. 

- w sprawie zmian w zasadach (polityce) rachunkowości Urzędu Gminy Łączna, 

- w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 2024, 

- w sprawie powołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Łączna, 

- w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia uzgodnień dotyczących wysokości 

odszkodowania za szkody w uprawach, 

- w sprawie ogłoszenia drugiego przetargu pisemnego nieograniczonego na sprzedaż 

nieruchomości położonej w Jęgrznej o nr ew. 370, 

- w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łącznej. 

 

W ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg trzy wnioski dotyczące poprawy 

bezpieczeństwa na drogach lokalnych znalazły się na liście wybranych do dofinansowania: 

1) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7 przy 

skrzyżowaniu z DP1406T. Wartość całkowita: 253 942,43 zł.  

Kwota dofinansowania: 203 153,00 zł (80%). Kwota udziału własnego: 50 789,43 zł (20%) 

2) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7 przy 

szkole w miejscowości Gózd. Wartość całkowita: 250 676,99 zł.  

Kwota dofinansowania: 200 541,00 zł (80%). Kwota udziału własnego: 50 135,99 zł (20%) 

3) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7                  

w miejscowości Łączna. Wartość całkowita: 251 342,90 zł.  

Kwota dofinansowania: 201 074,00 zł (80%). Kwota udziału własnego: 50 268,90 zł (20%) 

Zarząd Dróg Powiatowych z tego funduszu otrzymał dofinansowane na przebudowę przejścia 

dla pieszych w miejscowości Podzagnańszcze. 

 

Dwa wnioski dot. remontów dróg gminnych znalazły się na liście wybranych do 

dofinansowania. Czas realizacji 2024r.: 

1) Remont drogi gminnej na działce nr 393/10 obręb Czerwona Górka w msc. Kamionki – 

droga osiedlowa. Wartość całkowita: 520 437,60 zł. Kwota dofinansowania: 364 306,00 zł 

(70%). Kwota udziału własnego: 156 131,60 zł (30%) 

2) Remont drogi wewnętrznej na działce nr 187/2 w msc. Gózd – odc. drogi naprzeciwko 

szkoły w Goździe. Wartość całkowita: 101 438,10 zł. Kwota dofinansowania: 71 006,00 zł 

(70%). Kwota udziału własnego: 30 432,10 zł (30%). 
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Rządowy Program Odbudowy Zabytków – edycja druga 

Przyjęty do realizacji został wniosek na realizację inwestycji pn. Wymiana pokrycia 

dachowego na kościele pw. Świętych Szymona i Judy Tadeusza w Łącznej. Po otrzymaniu 

Promesy wstępnej konieczne będzie podjęcie uchwały o przekazaniu dotacji dla właściciela 

obiektu tj. Parafii. Wartość całkowita: 1.500.000,00 zł. Kwota przyznanych środków: 

1.470.000,00 zł (98%). Kwota udziału własnego: 30.000,00 zł (2%) 

 

Budżet Województwa Świętokrzyskiego – zadania określone w ustawie o ochronie gruntów 

rolnych i leśnych 

W dniu 08.09.2023 r. podpisano umowę z Województwem Świętokrzyskim na realizację 

zadania: Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w m. Podzagnańszcze Dołki – 

odcinek I. Wartość całkowita: 167 947,40 zł. Kwota  dofinansowania: 70 000,00 zł. 

Kwota udziału własnego: 97 947,40 zł. W wyniku ogłoszonego przetargu w dniu 02.10.2023r. 

dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty złożonej przez Zakład Robót Drogowych DUKT 

Sp. z o.o. o wartości 171 142,20 zł. 

 

Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

Zawarto umowę z Samorządem Województwa Świętokrzyskiego na realizację operacji pn. 

Przebudowa drogi gminnej Podłazie – Krzyżka. Wartość całkowita: 1 240 439,26 zł 

Kwota  dofinansowania: 789 291,00 zł (63,63%). Kwota udziału własnego: 451 148,26 zł. 

Ogłoszono przetarg na realizację zadania, w dniu 03.10.2023 r. zgodnie z informacją                      

z otwarcia, wpłynęły 4 oferty, z czego dwie mieszczą się w kwocie przeznaczonej na 

realizację zadania. 

 

Godz. 15,20 Radna Bernarda Piwowar weszła na salę obrad.  

Odtąd w obradach uczestniczyło 11 radnych. 

 

c.d. sprawozdania Wójta Gminy: 

Fundusz Sprawiedliwości 

Zakończono realizację zadania w ramach Funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenitencjarnej - Funduszu Sprawiedliwości w zakresie Przeciwdziałania przyczynom 

przestępczości dla jednostek sektora finansów publicznych na lata 2023r. Sprzęt                                   

i wyposażenie za łączną kwotę 5 000 zł dla KGW Koło Gospodyń ZAGÓRZANKI zostały 

przekazane na podstawie Umowy użyczenia w dniu 18.08.2023r., a w dniu 24.08.2023r. 

KGW zorganizowało spotkanie pod hasłem „Przeciwdziałanie przyczynom przestępczości”         

w Gminnej Bibliotece Publicznej w Łącznej. Zakupiony sprzęt, wyposażenie oraz produkty 

spożywcze i naczynia jednorazowe za łączną kwotę 5 000 zł dla KGW w Zaleziance zostały 

przekazane na podstawie Umowy użyczenia w dniu 30.08.2023r., a w dniu 09.09.2023r. 

KGW zorganizowało spotkanie pod hasłem „Przeciwdziałanie przyczynom przestępczości”  

na placu przed budynkiem Szkoły Podstawowej w Zaleziance. Sprawozdanie końcowe wraz     

z załącznikami zostało złożone w dniu 05.10.2023r. 

 

Zgodnie z Postanowieniem Komisarza Wyborczego w Kielcach nr 59/2023 z dnia 31 maja 

2023r. informujemy o zmianach dot. Obwodowej Komisji Wyborczej nr 3. Dotyczy to tych 

wyborców, którzy dotychczas oddawali swoje głosy w dawnej siedzibie Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej; Czerwona Górka 1 B. Zmiany dotyczą: 

1. Wyborcy sołectw Osełków, Stawik (obwód nr 3) głosują w Gminnej Bibliotece Publicznej 

w Łącznej, Kamionki 5 C, 
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2. Wyborcy sołectwa Czerwona Górka (nowy obwód nr 7) głosują w Urzędzie Gminy 

Łączna; Czerwona Górka 1 B, 

3. Wyborcy sołectw Łączna, Jaśle (nowy obwód nr 8) głosują w Świetlicy wiejskiej                        

w Łącznej Łączna 115. 

 

W skutek przerwanych negocjacji z Zarządem Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego 

Zalezianka i brakiem porozumienia co do dalszego prowadzenia przez nich Szkoły w dniu                 

1 września br. nowy rok szkolny rozpoczęli uczniowie Szkoły Podstawowej w Zaleziance                 

w placówce nadal prowadzonej przez Gminę Łączna. Aktualnie w Szkole naukę pobiera                   

14 uczniów, tj. w: Kl. I - 1 ucz., Kl. II - 5 ucz., Kl. III – 0, KL.IV. – 2 ucz., Kl. V. – 6 ucz.,  

Kl. VI – 0, Kl. VII – 0, Kl. VIII – 0, oraz 3 dzieci w obowiązkowym oddziale przedszkolnym. 

Urząd Gminy wysłał, oprócz propozycji porozumienia i umowy ze Stowarzyszeniem 

Rozwoju Społecznego Zalezianka, również informację do Wojewody Świętokrzyskiego jak 

również do Kuratora Świętokrzyskiego. Treści dokumentów wysłaliśmy w celu zapoznania 

oba urzędy co do zawartych w propozycjach treści. Nie wiemy czy Stowarzyszenie 

ostatecznie odebrało te dokumenty, ponieważ było kilka awizo. 

 

Z ostatnich wniosków: 

Pracownicy ZGK: 

- wykonali 6 nowych przepustów i udrożnili rowy w Starej Występie, 

- usunęli 7 awarii na kanalizacji i 4 awarie na sieci wodociągowej – koszt ok. 18 tys. zł, 

- wykonali przyłącze wodociągowe od wspólnoty mieszkaniowej do budynku poczty, 

- zwodomierzowali wszystkie gospodarstwa w Jęgrznej, 

- naprawili ogrodzenie o dł. 15 mb na ujęciu wody w Klonowie i wykonali schody na ujęciu 

do studni nr 1, 

- aneksowali 6 umów z ryczałtu na wodomierz, 

- naprawili we własnym zakresie pompę w przepompowni koło cmentarza, 

- prowadzą budowę chodnika w Kamionkach o dł. 100 mb., prace są już na ukończeniu, 

- wykonali we własnym zakresie ścianę magazynową osadnika na oczyszczalni ścieków – 

koszt ok. 5 tys. zł 

- zakupili pompę ściekową na reaktor biologiczny – koszt 1.500 zł. 

Pracownicy Urzędu: 

- nadal wykaszają pobocza dróg gminnych, 

- zainstalowali 3 kosze na śmieci na terenie placu zabaw w Goździe oraz jeden kosz przy 

wiacie w Podłaziu. 

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, Komisja Finansowo-Gospodarcza obradowała 25 września 2023r. 

Tematyka posiedzenia: 

1. Omówienie pisma ZGK w Łącznej w sprawie przyznania dotacji celowej dla Zakładu. 

2. Omówienie pism Dyrektora NZOZ w Łącznej w sprawie wyrażenia zgody na realizację,              

a także sfinansowanie kosztów inwestycji zw. z wymianą źródła ciepła w Ośrodku Zdrowia. 

3. Sprawy różne. 

Komisja wypracowała następujące wnioski: 

1. Wyrażenie zgody na sfinansowanie przez gminę wymiany źródła ogrzewana budynku 

Ośrodka zdrowia. (Za – 7, wstrzymał się – 1/8 obecnych radnych) 

2. Wyrażenie zgody na przekazanie dotacji dla ZGK na zakup pomp ściekowych, mini 

koparki, oraz przyczepy do transportu mini koparki. 
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Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, Komisja 

Społeczna w dniu 30.08.2023r. odbyła wyjazdowe posiedzenie. 

Tematyka: 

1. Stan przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2023/2024: 

1/ Szkoła Podstawowa w Zaleziance  

2/ Zespół Szkół w Goździe 

3/ Zespół Szkolno-Przedszkolny w Łącznej 

Wypracowane wnioski: 

1/ Wszystkie szkoły są dobrze przygotowane do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. 

2/ Zespół Szkół w Goździe – odwodnienie terenu wokół altany i placu zabaw, założenie 

kamery przy altanie, poszerzenie piłkochwytów na boisku, a w perspektywie czasu                              

i posiadanych środków również wymiana ogrodzenia placu zabaw. 

3/ Zespół Szkolno-Przedszkolny w  Łącznej: naprawa balkonu nad głównym wejściem do 

szkoły, naprawa spękań elewacji budynku. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w okresie między 

sesjami Komisja Rewizyjna nie odbyła żadnego posiedzenia. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Dariusz Mendak – 

poinformował, pomiędzy sesjami Komisja Skarg i Wniosków nie odbyła się.  

 

Ad. 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między 

sesjami: 

1/ 18.09.2023r. Zakład Gospodarki Komunalnej w Łącznej, pismo z prośbą o przyznanie 

dotacji celowej na zakup: dwóch pomp ściekowych, mini koparki, przyczepy do transportu 

mini koparki. To jest pismo, które było omawiane na Komisji Finansowo-Gospodarczej został 

wypracowany wniosek, dziś będziemy podejmować uchwałę budżetową, w której będą 

wprowadzone zmiany. 

2/ 18.09.2023r. Dr Krzysztof Ligowski NZOZ w Łącznej, wniosek o wyrażenie zgody na 

realizację, a także sfinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony powietrza związaną               

z wymianą źródła ciepła w Ośrodku zdrowia. Również ten temat był omawiany, jest 

wypracowany wniosek. 

3/ 20.09.2023r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach, zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania nadzorczego do uchwał: 

- Nr LIII/312/2023 z 29 sierpnia 2023r. w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen 

taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy 

Łączna, 

- Nr LIII/313/2023 z 29 sierpnia 2023r. w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i innych 

opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Łączna instrumentem płatniczym. 

4/ 27.09.2023r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach przesyła uchwałę Nr 57/2023 

Kolegium RIO w sprawie stwierdzenia nieważności w części uchwały nr LIII/312/2023 Rady 

Gminy Łączna z dnia 29 sierpnia 2023r. w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen 

taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy 

Łączna. 

5/ 27.09.2023r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach przesyła uchwałę nr 58/2023 

Kolegium RIO w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr LIII/313/2023 Rady Gminy 

Łączna z dnia 29 sierpnia 2023r. w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat 

stanowiących dochody budżetu Gminy Łączna instrumentem płatniczym. 
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Radny Wykrota – zabrał głos, w sprawozdaniu Pan Wójt ujął, że był na spotkaniu                             

w Starostwie dot. remontu drogi Podzagnańszcze do Zaskala, chodziło o dodatkowe 50 m. 

Czy wskazali kiedy remont się odbędzie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, ZDP ogłosił przetarg na ten remont,          

25 września dokonano otwarcia ofert. Złożono do tego zadania 8 ofert. Oferta, która była 

najtańsza to oferta firmy Budromost Starachowice, kwota za wykonanie odcinka 955 m to 

1 595 190,57 zł brutto. Pozostałe oferty były powyżej 2 mln zł, jedna była zbliżona do oferty 

Budromostu, tj. oferta firmy Fart za 1 627 365 zł. Firma ma rok czasu na wykonanie tego 

remontu. Kiedy on się rozpocznie nie otrzymałem ostatecznej informacji. 

Radna Siewierska – zadała pytanie w temacie budowy chodnika do Zagórza. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, przetarg na tą inwestycję został 

ogłoszony. Myślę, że realizacja nie rozpocznie się wcześniej jak na początku przyszłego roku. 

Radna Siewierska – zapytała, czyli musi być ogłoszony przetarg na tą inwestycję. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. 

Radny Litwiński – zabrał głos, Pan Wójt powiedział, że podjął rozmowy w celu wydłużenia 

budowy odcinka drogi do Zaskala. Chcę zapytać czy zakres drogi w kierunku szkoły będzie 

wydłużony. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, jeśli chodzi o wydłużenie odcinka drogi 

do Zaskala to z wypowiedzi Członków Zarządu i przede wszystkim Starosty wynikało, że są 

przekonani, że ten zakres powinien być rozszerzony. Jeśli chodzi o rozszerzenie zadania 

skrzyżowania przy wiadukcie i odcinek do szkoły niestety takiej informacji nie otrzymałem. 

Sołtys Klonowa Pani Marzena Ksel – zabrała głos, dzięki radnym i Panu Wójtowi mamy 

pięknie wyremontowaną świetlicę w Klonowie, mam prośbę o ogrodzenie tego budynku                    

i plac zabaw. Mieliśmy wakacje z biblioteką było 24 dzieci. Na najbliższy plac zabaw 

poszliśmy na Barczę tj. gmina Masłów. Proszę jeszcze o skwer, u nas mamy cały rok 

turystów, proszę o ławeczki i chociaż jeden stolik, to co jest, jest bardzo zniszczone. Bardzo 

nam na tym zależy. Dziękuję Kierownikowi Krzysztofowi Pastuszce i Pani Sylwii Jaworskiej 

za to że starali się naprawić nam dwa odcinki drogi gminnej. Dzięki nim mamy to zrobione. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, do obecnego rozdania Polskiego 

Ładu w ramach ZGGŚ jeden z projektów, wniosków konkursowych zawiera budowę 

ogrodzenia i placu zabaw przy wspomnianej świetlicy w Klonowie. 

Radny Wykrota – zapytał, a skwer. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, będzie następnym zadaniem.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, Pan Starosta prosił o przekazanie 

informacji, że środki na projekt dot. remontów bieżących dróg, który był umieszczony na 

liście rezerwowej, zostały przyznane dla Starostwa Powiatowego. Chcą te środki w przyszłym 

roku wykorzystać i wykonać remont tego ostatniego odcinka drogi do Klonowa. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie i oddała głos Wójtowi Gminy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, sprawa wiąże się z szeregiem interwencji 

mieszkańców które dot. kursowania linii busów. Sprawa jest bardzo ważna dla wielu osób, 

nie ulega wątpliwości że takie potrzeby są. W budżecie mamy zaplanowane środki na dopłatę 

do przewozów. W sferze publicznej funkcjonuje przekonanie, że gminy mają dobrze, bo 

Państwo dofinansowuje wszystko. Chciałem zwrócić uwagę na pewne wielkości. 

Dofinansowanie jest, natomiast chcę zwrócić uwagę jakiego rzędu są to kwoty. Dla samej 

miejscowości Zalezianka wydłużonych zostało kilka kursów. Wiązały się one z interpelacjami 

radnego z Zalezianki oraz mieszkańców. Dzisiaj otrzymałem informację od Pani Skarbnik, że 

różnica wydłużenia kursów między ostatnim przystankiem w Belnie, a Jaślami to kwota 9 tys. 
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zł. Kwota, która została przeznaczona na wszystkie dowozy do tej pory, na dzień dzisiejszy to 

234 636 zł. Natomiast dofinasowanie z Funduszu autobusowego od Wojewody to kwota                 

53 tys. zł. Zatem ponad 150 tys. zł to koszt z budżetu gminy do miesiąca października i już 

dziś wiemy, że do tej kwoty będziemy musieli dołożyć. Jestem zdania, że to co się mówi               

o tzw. wykluczeniu komunikacyjnym nie jest pustym słowem. Rozmawialiśmy                       

w przerwie z radnym z Klonowa, który podkreślał jak ważne jest kursowanie autobusu nr 12 

do Klonowa. Proszę radnych i zwracam uwagę również do sołtysów żeby mieszkańcy mieli 

wiedzę, że z ich podatków dopłacamy do przewozów publicznych, a relacje między dopłatą,  

a tym co daje gmina są takie jak przedstawiłem, tj. 3 do 1. Chcę podziękować 

Przewodniczącej i Radzie Gminy, że ilekroć rozmawiamy o tych tematach pochylacie się nad 

problemem rozumiejąc, że w wielu przypadkach szczególnie dla osób starszych ale również 

dla młodzieży, która dojeżdża do szkół ta komunikacja jest niezwykle ważna i potrzebna. 

Musimy pamiętać, że to wszystko obciąża budżet gminy. Pani Inspektor Sylwia Jaworska            

w Urzędzie Gminy zajmuje się kwestiami przewozów, ma bezpośredni kontakt                       

z właścicielem firmy Darjan. Wydłużenie kursu albo zmiana godziny nie odbywa się z dnia 

na dzień, musi być uzgodniona z Urzędem Marszałkowskim, wymaga planowania. Jesteśmy 

w przededniu przygotowywania projektu dot. uczestniczenia w dofinansowaniu z Funduszy 

rządowych. Zwrócił się do sołtysów i do radnych, dobrze byłoby porozmawiać                                     

z mieszkańcami, którzy korzystają z przewozów publicznych i gdyby zaistniała taka potrzeba 

żeby któryś z kursów wydłużyć albo dołożyć kurs, to musi to być wcześniej uzgodnione. 

Proszę żeby wykonać tą pracę, wszyscy pracujemy na rzecz naszych mieszkańców i jeśli 

wykonamy tą pracę to później w ciągu roku nie będą pojawiać się problemy z tego tytułu. 

Przewodnicząca Rady – powitała radnego powiatowego Pana Doktora Krzysztofa 

Ligowskiego, który wszedł na salę obrad. 

 

Ad. 9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Skarżysku-

Kamiennej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, w uchwale Rady Gminy w sprawie 

ustalenia Regulaminu przeprowadzania wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Skarżysku-

Kamiennej czytamy, najpóźniej do 31 października na posiedzeniu Rady Gminy                                 

Rada w głosowaniu tajnym dokona wyboru dwóch ławników. Przed przystąpieniem do 

głosowania Przewodniczący Zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników 

przedstawia opinię o zgłoszonych kandydatach.  

Sekretarz Gminy odczytał opinie o kandydatach sporządzoną przez Zespół ds. opiniowania 

kandydatów na ławników w dniu 27 sierpnia 2023r.  

Wpłynęły dwa zgłoszenia Pani Joanny Nyga i Pani Anny Wiech. Po tych czynnościach 

zgodnie z uchwałą w sprawie Regulaminu głosowanie przeprowadza wybrana spośród 

radnych trzyosobowa Komisja Skrutacyjna. Głosowanie jest tajne, odbywa się przy pomocy 

kart do głosowania. Głosowanie odbywa się na sesji poprzez wyczytanie przez członka 

Komisji Skrutacyjnej wg. listy obecności nazwisk radnych, którzy kolejno podchodzą do urny 

i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucają do niej karty do głosowania.                                       

Po przeprowadzeniu głosowania Komisja Skrutacyjna ustala wyniki i sporządza protokół. 

Wybór ławników następuje zwykłą większością głosów przy obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Rady. Padło na Komisji pytanie co będzie jak będzie remis.                               

W § 10 naszej uchwały jest zapis: kandydata na ławnika uważa się za wybranego jeżeli 

uzyskał w głosowaniu więcej głosów „za” niż „przeciw”. W razie równej liczby głosów „za”                               

i „przeciw” uznaje się, że Rada Gminy nie wybiera ławnika do danego sądu i uchwały w tym 

zakresie nie podejmuje się. Zakładając, że mamy dwóch kandydatów na ławników                                     

i z głosowania wyjdzie że jeden ma więcej „nie” drugi ma więcej „tak” to z projektu uchwały 
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wykreślimy jedno nazwisko i głosujemy jednego kandydata. Jeśli w wyniku głosowania radni 

postawią więcej znaków przeciw obydwóm kandydatom to w ogóle uchwała nie będzie 

głosowana. W imieniu Przewodniczącej Rady proszę o wybranie spośród radnych trzech osób 

do Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania. 

Radny Wisowaty – zapytał, czy kandydatki na ławników nie powinny się przedstawić.  

Nie wszyscy znamy te osoby. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, na Komisji Połączonej przeczytałem 

część danych ze zgłoszeń, mogę je powtórzyć. W ustawie Prawo o ustroju sądów 

powszechnych ani naszym Regulaminie autoprezentacja nie była uwzględniona.  

Przewodnicząca Rady – proszę o zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. 

 

Zgłoszono propozycje: 

1/ Siewierska Marta  

2/ Krawczyńska Bogusława 

3/ Januchta Jacek 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. 

Za – 11/11 obecnych radnych.  

Komisja Skrutacyjna została wybrana jednogłośnie. 

 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, proszę Komisję Skrutacyjną o zajęcie 

miejsc. W tym momencie Komisja Skrutacyjna otrzymuje przygotowane karty do głosowania. 

Radnych jest 11, więc 11 kart proszę odliczyć i ostemplować. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, głosujemy na obydwie panie, nie na jedną. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział, tak. Prezes Sądu Okręgowego            

w Kielcach złożył zapotrzebowanie na dwóch kandydatów do Sądu w Skarżysku.  

26 kwietnia br. wpłynęło pismo do Rady Gminy z informacją o liczbie ławników do Sądu 

Rejonowego w Skarżysku-Kamiennej, którzy winni być wybrani przez Radę Gminy Łączna 

na kadencję 2024-2027. Do Sądu Rejonowego ogółem dwóch, w tym 1 do orzekania                         

w zakresie prawa pracy. Komisja ostemplowała 11 kart do głosowania, w § 4 naszej uchwały 

czytamy, że jedna osoba z Komisji Skrutacyjnej rozdaje karty radnym. Głosowanie odbywa 

się poprzez wyczytanie przez członka Komisji Skrutacyjnej wg. listy obecności nazwisk 

radnych, którzy podchodzą kolejno do urny i w obecności Komisji wrzucają do niej kartę. 

Kandydata na ławnika uważa się za wybranego jeżeli w głosowaniu uzyskał więcej znaków 

„x” w kratce obok wyrazu „tak” od sumy znaków „x” w kratce obok wyrazu „nie”. Radny 

dokonuje wyboru poprzez postawienie w kratce do głosowania przy nazwisku kandydatów 

znaku „x” obok wyrazu „tak” opowiadając się za wyborem kandydata lub obok wyrazu „nie” 

opowiadając się w ten sposób przeciwko wyborowi kandydata na ławnika. Jeżeli radny na 

karcie do głosowania postawi przy nazwisku kandydata „x” jednocześnie w kratce „tak”                  

i „nie”, jeżeli nie postawi znaku „x” ani tu ani tu, lub wypełni kartę przy nazwisku kandydata    

w sposób niezgodny z uchwałą, głos taki uważa się za ważny bez dokonania wyboru, 

wstrzymujący się. Kart całkowicie przedartych Komisja nie bierze pod uwagę.  

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna Marta Siewierska  odczytywała kolejno 

nazwiska radnych, którzy podchodząc oddawali głosy i wrzucali karty do urny. 

 

Komisja Skrutacyjna po zakończonym głosowaniu otwiera urnę, sprawdza karty pod 

względem ważności oddanych głosów i ilości kart. Po tych czynnościach przystępuje do 

sporządzenia protokołu.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej Radna Marta Siewierska – przedstawiła protokół 

Komisji Skrutacyjnej w wyborach ławnika. Kandydat Joanna Nyga otrzymała 8 głosów za               

i 2 przeciw. Kandydat Anna Renata Wiech otrzymała 9 głosów za i 1 przeciw. Komisja 

Skrutacyjna stwierdza, że Pani Joanna Nyga i Pani Anna Wiech zostały wybrane na ławników 

do Sądu Rejonowego w Skarżysku Kamiennej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, zgodnie z § 11 uchwały w sprawie 

Regulaminu wyboru na ławników po ogłoszeniu wyników głosowania Rada Gminy                  

w głosowaniu jawnym wskaże ławnika do orzekania w sprawach pracy. W oparciu o opinię 

Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników to jest ten moment aby przegłosować 

Panią Joannę Nyga jako kandydatkę do orzekania w sprawach zakresu pracy. Następnie 

można procedować uchwałę Rady Gminy. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie kandydatury Joanny Nyga jako ławnika do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

Za – 11/11 obecnych radnych. 

Wniosek został podęty jednogłośnie. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LV/318/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 5 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości dopłat do cen 

taryfowych dostarczonej wody i odprowadzanych ścieków do kanalizacji na terenie Gminy 

Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LV/319/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat stanowiących 

dochody budżetu Gminy Łączna instrumentem płatniczym. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LV/320/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, po otrzymaniu przez Państwa materiałów 

na sesję został zmieniony zał. Nr 7:  

- w kolumnie 11 w wierszu 3 zimowe utrzymanie dróg gminnych wpisana została kwota 

162 000 zł, to jest dotacja celowa dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

- w wierszu 4 gospodarka ściekowa i ochrona wód kwota 57 200 zł, 

- te same kwoty zostały wpisane w kolumnę 14 jako koszty majątkowe. 

W Załączniku Nr 8 proszę o uporządkowanie liczby porządkowej od 1 do 9. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LV/321/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 5 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna                  

na lata 2023-2032. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LV/322/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 5 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 a) 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 29 sierpnia 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 29 sierpnia 2023r. 

Protokół został przyjęty większością głosów.  

(za – 10, wstrzymał się – 1/11 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b)  

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 8 września 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 8 września 2023r. 

Protokół został przyjęty większością głosów.  

(za – 10, wstrzymał się – 1/11 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LV–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2024. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 

 

 

 


